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 OR.0002.12.15. 

P R O T O K Ó Ł   Nr  XII/15 

z sesji Rady Gminy Poraj 
w dniu 30 września 2015 roku 

Urząd Gminy w Poraju ul. Jasna 21 

sala narad nr 220 

czas trwania obrad 12
04

 - 15
12

  

 

XII sesja Rady Gminy Poraj została otwarta i poprowadzona przez Przewodniczącą 

Rady Gminy p. Katarzynę Kaźmierczak. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokółu z sesji Rady Gminy Poraj: 

 Nr IX/15 z 19 czerwca 2015 roku, 

 Nr X/15 z 10 lipca 2015 roku, 

 Nr XI/15 z 21 sierpnia 2015 roku. 

4. Informacje z pracy Wójta od ostatniej sesji. 

5. Rozstrzygnięcie Konkursu na najpiękniejszy ogród Gminy Poraj 2015. 

6. Informacja Przewodniczącej Rady z działalności międzysesyjnej. 

7. Realizacja kanalizacji dla Żarek Letniska. 

8. Informacja na temat wykonania półrocznego budżetu Gminy. 

9. Informacja dot. pozyskania środków zewnętrznych w roku 2015. 

10. Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności od ostatniej sesji: 

10.1 Komisji Rewizyjnej, 

10.2 Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji, 

10.3 Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych. 

11. Projekty uchwał w sprawie: 

11.1. wyboru ławników do sądów powszechnych – wystąpienie Przewodniczącej 

Zespołu ds. wyboru ławników, 

11.2. wykonywania przez Gminę Poraj działalności w zakresie telekomunikacji, 

11.3. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj                 

w sołectwie Kuźnica Stara, 

11.4.   rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Poraju, 

11.5.   rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Poraju, 

11.6.   rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Poraju, 

11.7. przyjęcia wzoru deklaracji elektronicznej o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela  

nieruchomości oraz określenia warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej, 
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11.8. wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Poraj umowy na planowane                                

przedsięwzięcie inwestycyjne pn. „Budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej 

1012S w miejscowości Jastrząb”, 

11.9. poparcia starań Światowego Kongresu Kresowian o nadanie nazwy 

Międzynarodowemu Portowi Lotniczemu Katowice w Pyrzowicach imienia 

Wojciecha Kilara, 

11.10. zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2015, 

11.11. zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na lata 2015-2027, 

11.12. w sprawie wyrażenia woli zawarcia Porozumienia z Gminą Olsztyn w zakresie 

zapewnienia niepełnosprawnemu uczniowi transportu i opieki w czasie przewozu do 

Zespołu Szkół Specjalnych w Częstochowie. 
 

12. Zapytania i wnioski – odpowiedzi. 

13. Sprawy organizacyjne – pisma kierowane do Rady. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Przebieg obrad: 

 
Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

 Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak o godzinie 12
04 

otworzyła XII sesję Rady Gminy 

Poraj i powitała: gości w oparciu o listę uczestników obrad – zał. nr 1 do protokołu oraz 

radnych - lista obecności to zał. nr 2. Stwierdziła obecność wszystkich radnych  czyli quorum 

do podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał przez Radę Gminy Poraj. 

Ad.2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

 Proponowany porządek obrad – zał. nr 3 Radni i jednostki pomocnicze Gminy 

otrzymali w ustawowym terminie. W imieniu Wójta p. Łukasza Stachery Przewodnicząca 

poprosiła radnych o wpisanie do punktu 11 porządku obrad w podpunkcie 11.12. 

dodatkowego projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia Porozumienia z Gminą 

Olsztyn w zakresie zapewnienia niepełnosprawnemu uczniowi transportu i opieki w czasie 

przewozu do Zespołu Szkół Specjalnych w Częstochowie, który był omówiony na 

merytorycznej Komisji ds. oświaty. Następnie zarządziła głosowanie porządku XII sesji Rady 

Gminy Poraj z wniesioną autopoprawką – przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3. Przyjęcie Protokółu z sesji Rady Gminy Poraj: 

 Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak poinformowała, że wszystkie trzy protokoły z sesji 

Rady Gminy Poraj  były wyłożone  w biurze Rady oraz w sali przed rozpoczęciem obrad i 

zarządziła  głosowanie w sprawie przyjęcia: 

3.1. Protokołu Nr IX/15 z 19 czerwca 2015 roku – uchwalony bez uwag 15 

głosami „za”; 

3.2. Protokołu Nr X/15 z 10 lipca 2015 roku – za przyjęciem protokołu 

głosowało 15 radnych, przeciw - 0 radnych, 0 osób wstrzymało się od 

głosu; 

3.3. Protokołu Nr XI/15 z 21 sierpnia 2015 roku – uchwalony 15 głosami 

„za”. 

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak stwierdziła, że Protokoły z sesji zostały przyjęte przez 

Radę jednogłośnie. 
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Ad.4. Informacje z pracy Wójta od ostatniej sesji. 

 Wójt Gminy Poraj p. Łukasz Stachera zapoznał zebranych z informacjami o pracy 

poszczególnych komórek Urzędu Gminy, zatytułowanymi: 

1)  „Sprawozdanie z okresu międzysesyjnego” Kierownika Referatu Komunikacji 

Społecznej, Informatyki i Promocji (KS) – zał. nr 4, 

2) „Informacja z wykonanych zadań Referatu Gospodarki Komunalnej, Inwestycji           

i Pozyskiwania Środków (GK) w okresie międzysesyjnym czerwiec-wrzesień 2015  

r.” – zał. nr 5, 

3)  „Informacja międzysesyjna Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju (GOPS) 

za okres czerwiec-wrzesień 2015 r.” – zał. nr 6 do niniejszego protokołu, 

4) „Informacja międzysesyjna Ewidencja Ludności w okresie od 01.01.2015 r. do 

28.09.2015 r.” – zał. nr 7 do protokołu, 

Poinformował również o tym, że: 

 trwają przygotowania do ogłoszenia dwóch przetargów, które powinny nastąpić    

w październiku 2015 roku – jeden drogowy na remont i budowę blisko 20 dróg oraz 

drugi przetarg na termomodernizację sześciu obiektów użyteczności publicznej    

m.in. Ochotniczych Straży Pożarnych (OSP) w Kuźnicy Starej, Gęzynie, Choroniu, 

OSP i budynku wielofunkcyjnego w ŻL, na które Gmina uzyskała dofinansowanie 

w 85% ze środków unijnych; 

 blisko 16 mln zł jest zagwarantowanych z puli Subregionu Północnego, które to 

niebawem, po otrzymaniu wytycznych zaczną być wykorzystywane; 

 przygotowywany jest także II etap budowy kanalizacji w Żarkach Letnisku (ŻL)     

i Masłońskim oraz III etap budowy kanalizacji w miejscowości Jastrząb. Tu 

również czekamy na wytyczne Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska      

i Gospodarki Wodnej (WFOŚiGW) jak i ze strony Ministerstwa Finansów; 

 wiele inwestycji w ostatnim roku było realizowanych w 100% z naszych środków 

w związku z tym czekamy na zwrot kilku milionów; 

 na dzień 30 września Gmina nie ma żadnych zobowiązań wymagalnych. 

 

Ad.5. Rozstrzygnięcie Konkursu na najpiękniejszy ogród Gminy Poraj 2015. 

  Organizatorami konkursu byli: Wójt Gminy Poraj p. Łukasz Stachera, Referat 

Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i Pozyskiwania Środków i Referat Komunikacji 

Społecznej, Informatyki Promocji. Komisja konkursowa w składzie: przewodnicząca 

komisji Maria Gurbała, sekretarz Gminy Poraj, kierownik Andrzej Kozłowski i Żaneta 

Jurczyńska z Referatu Gospodarki Komunalnej. Głos zabrała przewodnicząca komisji 

konkursowej p. M. Gurbała, która podziękowała wszystkim uczestnikom za udział                  

w konkursie i wraz z Wójtem p. Ł. Stacherą wręczyła nagrody i dyplomy. 

Wyniki konkursu: 

 I miejsce – Janusz Chwastek z Poraja, II miejsce Krystyna Jankowska z Masłońskiego i III 

miejsce Lidia i Zbigniew Królakowie z Choronia, natomiast wyróżnienia otrzymali: Wiesław 

Skóra z Choronia, Anna i Stanisław Skibiccy z Poraja, Włodzimierz Dróżdż z Choronia, 

Katarzyna i Łukasz Ostrowscy z Poraja, Ewa i Jerzy Żywiołek z Poraja, Stanisław Antoni 

Wawrzkiewicz z Choronia, Jolanta Musialik z Masłońskiego, Zofia i Janusz Szczęśni             

z Jastrzębia oraz Danuta i Jan Podsiadlikowie z Gęzyna. 

Przewodnicząca Rady p. K. Kaźmierczak o godz. 12
55

 ogłosiła kilkuminutową przerwę w celu 

zrobienia pamiątkowego zdjęcia wszystkich nagrodzonych oraz władz Gminy. 
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Ad.6. Informacja Przewodniczącej Rady z działalności międzysesyjnej.

 Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak o godz. 13
00

 wznowiła obrady i odczytała 

dokument zatytułowany „Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącej Rady 

Gminy Poraj za okres od czerwca 2015 roku do września 2015 roku” – jak w zał. nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.7.  Realizacja kanalizacji dla Żarek Letniska. 

 Pani K. Kaźmierczak przypomniała, że Radni na Komisjach zapoznali się 

szczegółowo z informacją o realizacji kanalizacji dla Żarek Letniska (ŻL) – zał. nr 9              

i zapytała czy są jakieś pytania do tego tematu. 

Pani Zdzisława Polak zwróciła się do Wójta p. Ł. Stachery z pytaniami: 

 kiedy zakończy się I etap budowy kanalizacji w ŻL – planowany termin zakończenia 

prac to 30 listopad 2015 roku; 

 kiedy zacznie pracować oczyszczalnia ścieków w ŻL – oczyszczalnia zostanie 

uruchomiona wiosną 2016 roku, o czym powszechnie było wiadomo już od dawna, 

jest to uzależnione głownie od Miasta i Gminy Koziegłowy czyli od ich realizacji 

budowy kanalizacji;  

 czy są jakieś problemy z kolektorem – kolektor, czyli urządzenie odprowadzające 

ścieki do rzeki jest jak najbardziej na swoim miejscu i nigdy nie było z nim żadnego 

problemu; 

 dlaczego była wykonywana nowa dokumentacja dot. budowy kanalizacji – było to 

związane z problemami, jakie napotkało na swojej drodze Miasto i Gmina 

Koziegłowy. Musieli oni uregulować stan prawny działki, na której została 

wybudowana przepompownia. Wszelkie koszty z tym związane ponosiła sąsiednia 

Gmina; 

 które tereny będą objęte pracami w ramach II etapu budowy kanalizacji w ŻL – będą 

to tereny do torów kolejowych, na drogach, na których jest uregulowany stan prawny, 

oprócz ulicy Prostej. 

 

Ad.8. Informacja na temat wykonania półrocznego budżetu Gminy. 

 Informacja z wykonania budżetu Gminy Poraj oraz informacja o przebiegu wykonania 

planu finansowego Gminnych Instytucji Kultury, Gminnego Ośrodka Zdrowia za I półrocze 

2015 roku – zał. nr 10 było przedmiotem dyskusji Komisji ds. budżetu. W związku z tym 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych z zapytaniem czy są jakieś uwagi z ich strony 

do omawianego tematu. 

Głos zabrała p. Z. Polak, która zaczęła analizować poszczególne dane z przedłożonego 

sprawozdania, głównie dotyczące wydatków majątkowych i wydatków bieżących Gminy 

pouczając i sprawdzając niejako pozostałych radnych z ich znajomości zagadnień 

finansowych, co spotkało się z wyraźnym sprzeciwem Przewodniczącej Rady oraz radnej     

p. Elżbiety Sitek, które poprosiły p. Polak o to, aby nie kontrolowała poziomu wiedzy 

pozostałych radnych. Pani Z. Polak zwróciła uwagę na kolejne, według niej zwiększenie 

przez Wójta zadłużenia Gminy i zasugerowała, że radni powinni cofnąć Wójtowi 

pełnomocnictwo do zaciągania kredytów na bieżącym rachunku bankowym. Wójt                    

p. Ł. Stachera podkreślił, że o zwiększeniu zadłużenia nie ma mowy, w tym konkretnym 

przypadku doszło do przekształcenia kredytu krótkoterminowego w wysokości 5 mln zł na 

długoterminowy, bardziej dla Gminy opłacalnego w tej samej wysokości. Przypomniał, że 

problem w postaci tego zadłużenia w ogóle nie miałby miejsca, gdyby nie wycofanie się 
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Gminy ze sprzedaży terenów w Żarkach Letnisku. Krótkoterminowy kredyt w wysokości        

5 mln zł pokrywający deficyt przejściowy z poprzedniego roku wyniknął właśnie z tego, że 

odmówiliśmy deweloperowi kupna działek za blisko 6 mln zł, które były zapisane w budżecie 

Gminy. Mielibyśmy wówczas 1 mln zł nadwyżki a nie zadłużenie w wysokości 5 mln zł.  

Poprosił p. Polak o rzeczowe i dokładne analizowanie omawianego sprawozdania, ponieważ 

przytoczone według niej zarzuty są bezpodstawne. Dane zawarte w omawianej informacji       

z wykonania budżetu Gminy Poraj wyraźnie wskazują, że w ujęciu procentowym zarówno 

wydatki majątkowe (51,18%)  jak i bieżące (51,71%) są na właściwym poziomie – co zresztą 

zostało pozytywnie zaopiniowane prze Regionalną Izbę Obrachunkową (RIO). 

 

Ad.9. Informacja dot. pozyskania środków zewnętrznych w roku 2015. 

 Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak powiedziała, że Komisje omawiały na swoich 

posiedzeniach materiał pisemny zatytułowany „Pozyskanie pozabudżetowych środków za 

okres od 1 stycznia 2015 roku do 31 sierpnia 2015 roku” – zał. nr 11. Poprosiła o ewentualne 

pytania do tego tematu, z czego skorzystała p. Z. Polak, która wyraziła  swoje ubolewanie nad 

tym, że sołectwo Żarki Letnisko (ŻL) nie mogło skorzystać z programu „Przeciwdziałanie 

wykluczeniu cyfrowemu w Gminie Poraj”. Podkreśliła, że mieszkańcy są rozczarowani tym 

faktem i uważa, że o braku możliwości dostarczenia sygnału internetowego do jej 

miejscowości należało informować zaraz na początku wdrażania projektu. 

Do złożenia wyjaśnień w tym temacie został poproszony Kierownik Referatu  GK p. Adam 

Zaczkowski, który przypomniał, że dokładnie cały ten temat był przedmiotem rozmów na 

dwóch Komisjach: budżetowej i ds. oświaty. Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak poprosiła 

Kierownika, aby przede wszystkim starał się wyjaśnić, jakie korzyści mają ŻL z wdrożenia 

tego programu. 

P. A. Zaczkowski powiedział, że z tego iż mieszkańcy ŻL złożyli wnioski na dostawę 

internetu, wynikają  przede wszystkim dwa główne, pozytywne aspekty. Między innymi 

oszczędność finansowa dla Gminy, bo dzięki temu zostały sfinansowane koszty dokumentacji 

technicznej w 100% ze środków unijnych. Druga sprawa, nie mniej istotna jest związana        

z tym, że dzięki takiemu działaniu można było przyłączyć bezpłatny internet oraz wyposażyć 

w sprzęt komputerowy placówki gminne mieszczące się na terenie Żl. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy zostały wykorzystane wszystkie środki do zbadania 

możliwości dostarczenia internetu do mieszkańców ŻL – p. A. Zaczkowski stwierdził, że 

technicznie taka możliwość istnieje, ale koszty budowy instalacji, przede wszystkim 

wysokich masztów nie spotkałyby się absolutnie z akceptacją instytucji, które wydatkowały 

na ten cel środki.  

 

Ad.10.  Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności od ostatniej sesji. 

 Przewodnicząca Rady udzielała kolejno głosu: 

10.1 P. Andrzejowi Ludwikowskiemu – Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej (KR), 

który przedstawił tematy poruszane na posiedzeniach Komisji od ostatniej sesji: 

Komisja z dnia 27 sierpnia 2015 roku: 

1) Uzupełnienie informacji z ostatniego posiedzenia KR na temat funkcjonowania 

gospodarki śmieciowej w Gminie Poraj – realizacja odbioru odpadów 

komunalnych od firm; 
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2) Kontrola pozyskania pozabudżetowych środków za półrocze bieżącego roku; 

3) Kontrola w zakresie windykacji zobowiązań podatkowych i ich egzekucja w 2014 

roku; 

4) Pisemna informacja finansowo-rzeczowa za I półrocze 2015 roku i ocena pracy 

GOPS z realizacji zadań wynikających z ustaw o pomocy społecznej;  

Komisja z dnia 16 września 2015 roku: 

1) Skarga do Wójta Gminy Poraj na Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Poraju, 

2) Skarga do Sekretarz Gminy Poraj na zaniedbania i nienależyte wykonywanie zadań 

przez Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju, 

3) Skarga do Wójta Gminy Poraj na zaniedbania, nienależyte wykonywanie zadań, 

przewlekłe załatwianie spraw a także rażące naruszenie praworządności przez 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju, 

4) Skarga do Wójta Gminy Poraj na nienależyte wykonywanie zadań i przewlekłe 

załatwianie spraw a także rażące naruszenie praworządności przez Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju, 

Komisja z dnia 25 września 2015 roku: 

1) Realizacja inwestycji w budżecie dot. budowy oczyszczalni i kanalizacji dla 

Masłońskiego i Żarek Letniska (ŻL), 

2) Informacja pisemna dotycząca umorzeń i rozłożenia na raty zobowiązań 

podatkowych za I półrocze 2015 roku, 

 

10.2 P. Sylwestrowi Sawickiemu – Przewodniczącemu Komisji ds. budżetu oraz 

gospodarki komunalnej i inwestycji, który przedstawił porządek posiedzenia: 

Komisja z dnia 28 sierpnia 2015 roku: 

1)  Komisja wyjazdowa – inwestycje gminne; 

Komisja z dnia 28 września 2015 roku: 

1) Analiza materiałów sesyjnych, 

2) Sprawozdanie rzeczowo – finansowe z realizacji budżetu za I półrocze 2015 roku, 
3)  Informacja dot. pozyskania środków zewnętrznych w roku 2015,  

 
10.3 P. Jolancie Kozak – Przewodniczącej Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw 

społecznych, która przytoczyła porządek obrad: 

Komisja wspólna Rady Gminy z dnia 10 lipca 2015 roku: 

1) Analiza materiałów sesyjnych, 

2) Komisja wyjazdowa – wizytacja strażnic OSP oraz obiektów rekreacyjnych w 

Gminie. 

Komisja z dnia 31 sierpnia 2015 roku: 

1) Komisja wyjazdowa – przygotowanie szkół i przedszkoli do rozpoczęcia roku 

szkolnego. 

2) Realizacja inwestycji i remontów w placówkach oświatowych. 

3) Informacja o stanie technicznym Gimbusa dowożącego dzieci do szkół. 

4) Sprawy różne. 

Komisja z dnia 29 września 2015 roku: 

1) Dział promocji Gminy Poraj oraz Gminny Ośrodek Kultury w Poraju – 

sprawozdanie z akcji letniej. 

2) Organizacja dowozu uczniów do szkół – informacja z realizacji zadania. 

3) Analiza wyników nauczania w roku szkolnym 2014/2015 (egzaminy szkół 

podstawowych i gimnazjalnych). 

4) Informacja na temat realizacji budżetu w jednostkach oświatowych. 
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5) Opiniowanie uchwał. 

 

Ad. 11.  Projekty uchwał. 

 Projekty uchwał, które zostały zapisane w porządku sesji były kolejno odczytywane 

przez Wiceprzewodniczącego Rady p. Andrzeja Pawłowskiego. 

11.1 Uchwała Nr 88 (XII)15 w sprawie wyboru ławników do sądów powszechnych - 

zał. nr 12. 

O zabranie głosu została poproszona Przewodnicząca Zespołu ds. wyboru ławników           

p. J. Kozak, która odczytała protokół z posiedzenia Zespołu z dnia 31 sierpnia 2015 roku.  

Przewodnicząca Rady przypomniała, że zgodnie z prawem powszechnie obowiązującym 

ławników do Sądów Okręgowych oraz do Sądów Rejonowych wybiera się w głosowaniu 

tajnym. Wobec powyższego zaproponowała 3 - osobowy skład Komisji Skrutacyjnej, co 

zostało zaaprobowane przez radnych i poprosiła o zgłaszanie kandydatów do składu 

Komisji Skrutacyjnej. P. J. Kozak wysunęła propozycję p. Elżbiety Sitek, p. Mariusza 

Karkocha i p. Sylwestra Sawieckiego. Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na pracę         

w Komisji Skrutacyjnej. Następnie p. K. Kaźmierczak zarządziła głosowanie w tej 

sprawie. Komisja Skrutacyjna w zaproponowanym składzie została przyjęta  przez 

radnych „jednogłośnie”. 

Po ukonstytuowaniu się Komisji poprzez wybór Przewodniczącego w osobie p. E. Sitek    

i wyjaśnieniu zasad głosowania przystąpiono do przeprowadzenia tajnego głosowania.  

W pierwszej kolejności wybierano ławnika do Sądu Okręgowego w Częstochowie. Karty 

do głosowania były wręczane według listy obecności czytanej przez p. E. Sitek                 

i wrzucane do wcześniej przygotowanej urny. Po oddaniu głosów przez wszystkich 

radnych Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 5 minutową przerwę w celu ustalenia 

wyników głosowania. Po przerwie Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej odczytała 

protokół z tajnego głosowania - zał. nr 13, w którym stwierdzono, że na ławnika do Sądu 

Okręgowego w Częstochowie została wybrana p. Alicja Gradek. Następnie w ten sam 

sposób było przeprowadzone głosowanie na ławników do Sądu Rejonowego                    

w Myszkowie. Po kolejnej przerwie zarządzonej w celu ustalenia wyników głosowania   

p. E. Sitek odczytała protokół - zał. nr 14, w którym zapisano, że ławnikiem w Sądzie 

Rejonowym w Myszkowie została p. Renata Pikuła oraz p. Krzysztof Szecówka jako 

ławnik do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy. Karty z głosowania – zał. nr 15 

i 16 zostały przekazane na ręce Przewodniczącej Rady Gminy.  Po zakończeniu tajnego 

głosowania p. A. Pawłowski zapoznał uczestników sesji z uzupełnionym projektem 

uchwały w sprawie wyboru ławników do sądów powszechnych a Przewodnicząca Rady 

zarządziła głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

11.2 Uchwała Nr 89(XII)15 w sprawie wykonywania przez Gminę Poraj 

działalności w zakresie telekomunikacji – zał. nr 17. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

11.3 Uchwała Nr 90(XII)15 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Poraj w sołectwie Kuźnica Stara – zał. nr 18. 

W związku z tym, że w/w projekt uchwały stanowi obszerny materiał Przewodnicząca 

Rady poprosiła radnych o zgodę, aby p. A. Pawłowski odczytał tylko §1 oraz §23 i 24 

tego projektu. Radni wyrazili zgodę jednogłośnie.  

Za przyjęciem uchwały – 15 radnych. 

11.4 Uchwała Nr 91(XII)15 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju – zał. nr 19. 

Za przyjęciem uchwały – 14 radnych, 1 – wstrzymujący się. 
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Przewodniczący p. A. Ludwikowski przypomniał, że Stanowisko Komisji Rewizyjnej – 

zał. nr 20  w tej sprawie zostało prezentowane na Komisji ds. budżetu. W ostateczności 

postawił wniosek, aby uznać zarówno tę skargę jak i kolejne za bezzasadne. 

P. Z. Polak zapytała o załącznik do w/w projektu uchwały – załącznikiem jest  

Stanowisko Komisji Rewizyjnej.  

11.5 Uchwała Nr 92(XII)15 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju – zał. nr 21. 

Stanowisko Komisji Rewizyjnej – zał. nr 22. 

Za przyjęciem uchwały – 14 radnych, 1 – wstrzymujący się. 

11.6 Uchwała Nr 93(XII)15 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju – zał. nr 23. 

Stanowisko Komisji Rewizyjnej – zał. nr 24. 

Za przyjęciem uchwały – 14 radnych, 1 – wstrzymujący się. 

11.7 Uchwała Nr 94(XII)15 w sprawie przyjęcia wzoru deklaracji elektronicznej      

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właściciela nieruchomości oraz określenia warunków i trybu składania deklaracji 

za pomocą środków komunikacji elektronicznej – zał. nr 25. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie – za 15 radnych. 

P. A. Ludwikowski zapytał czy deklaracje o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w formie papierowej nadal będą obowiązywać – 

Przewodnicząca Rady p. K. Kaźmierczak stwierdziła, że wszystkie aktualne do tej pory 

deklaracje pozostają bez zmian. 

11.8 Uchwała Nr 95(XII)15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę 

Poraj umowy na planowane przedsięwzięcie inwestycyjne pn. „Budowa chodnika 

w ciągu drogi powiatowej 1012S w miejscowości Jastrząb” – zał. nr 26. 

Za przyjęciem uchwały – 14 radnych, 1- wstrzymujący się. 

 p. Z. Polak zwróciła się do pozostałych radnych z prośbą, aby nie podejmowali w/w 

uchwały, ponieważ według niej koszt budowy tego chodnika jest zawyżony. Oprócz 

tego środki te zamiast na drogi powiatowe powinny zostać wydane na własne 

inwestycje np. chodnik przy szkole podstawowej w ŻL; 

 p. S. Sawicki zaapelował do radnych, aby zagłosowali za przyjęciem tej uchwały 

ponieważ przedmiotowy odcinek drogi jest bardzo niebezpieczny a Gmina nie jest    

w stanie samodzielnie wybudować w tym miejscu chodnika; 

 Wójt p. Ł. Stachera podkreślił, że w związku z proponowaną uchwałą nie ucierpią 

żadne gminne inwestycje i przypomniał, że w ŻL jest zaplanowana budowa chodnika 

i parkingu. Według niego po przeprowadzeniu przetargu na budowę chodnika           

w Jastrzębiu kwota dotacji z pewnością ulegnie znacznemu zmniejszeniu. Uważa, że 

wspomożenie Powiatu w tym przedsięwzięciu z pewnością będzie skutkować          

w przyszłości kolejnymi inwestycjami.   

11.9 Uchwała Nr 96(XII)15 w sprawie poparcia starań Światowego Kongresu 

Kresowian o nadanie nazwy Międzynarodowemu Portowi Lotniczemu Katowice 

w Pyrzowicach imienia Wojciecha Kilara – zał. nr 27. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie – „za” 15 radnych. 

11.10  Uchwała Nr 97(XII)15 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2015 

– zał. nr 28. 

Za przyjęciem uchwały – 14 radnych, 1 – wstrzymujący się. 

P. Polak wyraziła sprzeciw tak dużym według niej nakładom na promocję Gminy. Uważa 

również, że zakup nowych mundurów dla Ochotniczych Straży Pożarnych nie jest 

konieczna. 
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11.11  Uchwała Nr 98(XII)15 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Poraj – zał. nr 29. 

Za przyjęciem uchwały – 14 radnych, 1 – wstrzymujący się. 

11.12  Uchwała Nr 99(XII)15 w sprawie wyrażenia woli zawarcia Porozumienia        z 

Gminą Olsztyn w zakresie zapewnienia niepełnosprawnemu uczniowi transportu i 

opieki w czasie przewozu do Zespołu Szkół Specjalnych w Częstochowie – zał. nr 

30.  

 Uchwała została przyjęta jednogłośnie –„ za” 15 radnych. 

P. A. Ludwikowski stwierdził, że temat ten jest tak oczywisty, że nie powinien być 

rozwiązywany w drodze uchwały. 

 

Ad.12. Zapytania i wnioski – odpowiedzi. 

 Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak udzielała głosu radnym oraz uczestnikom 

sesji w następującej kolejności: 

1) p. M. Karkocha: 

 poprosił o budowę chodnika pomiędzy Kościołem a Cmentarzem w ŻL, 

 zwrócił uwagę na konieczność wybudowania parkingu przy szkole w ŻL, 

 poprosił o udrożnienie rowu na ul. Wiejskiej w ŻL. 

2) p. Z. Polak: 

 przypomniała, że mieszkańcy Gminy nie otrzymują rachunków za wywóz 

odpadów, zwłaszcza osoby prowadzące działalność gospodarczą domagają 

się wystawiania przez Gminę faktur, 

 jeszcze raz wspomniała o potrzebie powstania parkingu przy szkole w ŻL, 

 uważa, że przygotowanie szkoły w ŻL do nowego roku szkolnego nie było 

należyte, 

 zwróciła uwagę na popsute urządzenie na terenie siłowni zewnętrznej       

w ŻL. Winą za to obarcza niestarannie przeprowadzony odbiór tej 

inwestycji, 

 poprosiła o wybudowanie chodników na ul. Cichej, Szkolnej i Spokojnej   

w ŻL, 

 podniosła temat wybudowania parkingu w centrum ŻL, 

 poprosiła o dokończenie oświetlenia na ulicach ŻL, 

 uważa, że amfiteatr w ŻL wymaga gruntowego remontu. 

3) p. J. Kozak uważa, że p. Polak bardzo subiektywnie oceniła przygotowanie szkół 

w ŻL do rozpoczętego roku szkolnego. Według niej jest to krzywdzące przede 

wszystkim dla dyrektorów tych placówek oświatowych. 

4) p. Szustak: 

 przypomniał o doświetleniu ul. Zielonej przy dworcu PKP, 

  poprosił o chodnik na ul. Grzybowej. 

Sale narad opuścił p. Edward Mizera . 

5) p. A. Ludwikowski zwrócił uwagę na konieczność wymiany żwiru przy kamieniu 

wspinaczkowym na „Orliku” w Poraju. Zaproponował, aby podłoże to było 

bezpieczne i nie ulegało szybkiemu rozsypywaniu. 

6) p. Z. Polak wytłumaczyła, że absolutnie nie jest przeciwna dyrektorom szkół        

w ŻL ale neguje zbyt małą ilość środków pieniężnych wydatkowanych na oświatę. 

7) p. K. Rzepka poprosiła o zorganizowanie spotkania Komitetu ds. budowy 

kanalizacji w Masłońskim z mieszkańcami oraz p. Wójtem. 

Po wysłuchaniu radnych Przewodnicząca Rady udzieliła głosu pozostałym uczestnikom 

sesji: 
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1) p. Bogumiła Zalega, która przedstawiła się jako pełnomocnik skarżącego              

p. Roberta Zalegi w związku z toczącym się postępowaniem administracyjnym 

zapytała dlaczego i na jakiej podstawie odmawia się stronie prawa wglądu do 

dokumentów tego postępowania , którego przedmiotem jest niesłuszne pobieranie 

pieniędzy z budżetu Gminy. 

Na salę wrócił radny p.  

2) p. Sienkiewicz – mieszkanka Poraja: 

 zaproponowała aby, w związku ze zbliżającą się 170 rocznicą otwarcia 

stacji Kolejowej w Poraju otworzyć Izbę Pamięci, która mogłaby się 

znajdować w starej stacji PKP w Poraju, natomiast w pomieszczeniach 

Centrum Informacji Turystycznej mogłyby odbywać się cykliczne 

wystawy, 

 zwróciła uwagę na zanieczyszczenie ul. Zielonej, która miała być niejako 

„Bramą na Jurę”, 

 poprosiła o ustawienie znaku drogowego ograniczającego prędkość przy 

przejściu dla pieszych na ul. Zielonej przy dworcu PKP, 

 zaapelowała o regularność w przeczyszczaniu przepompowni na ul. 

Zielonej w Poraju, 

 zauważyła, że na wyremontowanej stacji kolejowej w Poraju odpadła 

część płytek, 

 powiedziała o tragicznie wyglądającym przystanku autobusowym             

w Poraju koło dworca PKP, 

 poprosiła o wykoszenie rowów. 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi: 

 prace związane z budową chodników i parkingów są zaplanowane a środki w 

budżecie zabezpieczone, 

 do 30 listopada 2015 roku rowy powinny zostać udrożnione, 

 odnośnie rachunków za wywóz odpadów – temat ten był jeż niejednokrotnie 

podejmowany i ostatecznie wyjaśniony, 

 wystarczających wyjaśnień w sprawie szkoły w ŻL udzieliła p. J. Kozak, 

 zastanawiający jest fakt, że szkodzeniu ulegają zazwyczaj urządzenia w ŻL, 

natomiast w pozostałych miejscowościach wszystko działa jak należy, 

 w kwestii oświetlenia, wszystko to co było zaplanowane zostanie dokończone, 

 chodnik na ul. Zielonej w Poraju jest zaplanowany a lampa przy dworcu zostanie 

uzupełniona, 

 na wiosnę przyszłego roku planowana jest wymiana nawierzchni na „Orliku” przy 

kamieniu wspinaczkowym, 

 odnośnie spotkania z Komitetem ds. budowy kanalizacji w Masłońskim, Gmina 

nie jest stroną w tej sprawie ale deklaruje chęć spotkania jak tylko Komitet wyrazi 

taką wolę, 

 ze względu na charakter toczących się postępowań odpowiedź na pytanie             

p. B. Zalegi zostanie udzielona na piśmie w ustawowym terminie, 

  propozycja powstania Izby Pamięci Kolei jest bardzo ciekawa  i zadeklarował 

pomoc w szukaniu środków zewnętrznych niezbędnych do powstania takiej 

instytucji, 

 obszar przy dworcu kolejowym w Poraju do chodnika, obejmujący parking oraz 

między innymi rów należy do PKP w związku z tym Gmina nie może na razie    

w to inwestować , choć są plany przejęcia tych terenów może już w przyszłym 
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roku, co pozwoliłoby zagospodarować to we właściwy sposób i utrzymywać 

porządek przez naszych pracowników. 

Ad.3. Sprawy organizacyjne – pisma kierowane do Rady. 

 Przewodnicząca p. Kaźmierczak omówiła pokrótce pismo nadesłane do Rady Gminy 

przez p. Krzysztofa Gawrona z Dąbrowy Górniczej odnośnie „polityki leśnej” w Żarkach 

Letnisku. Poinformowała, że pismo zostało skierowane do Referatu GK oraz do Radcy 

Prawnego. Przekazała również informację na temat planowanych posiedzeń Rady Gminy 

w miesiącu październiku. 

 

Ad.4. Zamknięcie sesji. 

 Wobec wyczerpania porządku XII sesji Rady Gminy Poraj Przewodnicząca                

p. K. Kaźmierczak zamknęła obrady o godzinie 15
12

. 

 

 

Protokolant 

 

Agnieszka Dudek      Przewodnicząca 

                   Rady Gminy Poraj  

 

 

            Katarzyna Kaźmierczak 

 

 

 

 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 



12 
 

 

 
 


